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Încheiat  azi  4  februarie   2014,  în  cadrul  şedinţei  extraordinare  a  Consiliului  Local  al
municipiului   Alba-Iulia.

Şedinţa a fost convocată în baza Dispoziţiei nr. 262/2013 a Primarului municipiului  Alba-
Iulia.

Lucrările şedinţei extraordinare a Consiliului Local sunt publice.
Marcel Jeler: ”Fiind edin ă extraordinară, proces verbal nu avem. Dau cuvântul domnuluiș ț

pre edinte ales Domu a Iulius Viorel.”ș ț
Domu a Iulius Viorelț : "Din totalul de 21 de consilieri ale i, sunt prezen i 20 de  consilieri.ș ț

Lipse te domnul consilier Petric Vasile.  Aşadar, şedinţa noastră este legal constituităș .”
Domnilor  consilieri,  doresc  să  precizez  faptul  că,  la  lucrările  şedinţei  noastre   participă:

domnul Primar Mircea Hava,  doamna Teofila Ţîr – director executiv, doamna Silvia Moldovan –
director  tehnic,  doamna  Georgeta  Rânghet  -  Şef  Serviciu  administraţie  publică  locală,  juridic,
contencios, autoritate tutelară,  d-na Anuţa Şinar – director Direcţia Venituri,   d-na Mihaela Petcu -
consilier Serviciu administraţie publică locală, juridic, contencios, autoritate tutelară, doamna Burba
Elena  -  consilier  Serviciu  administraţie  publică  locală,  juridic,  contencios,  autoritate  tutelară,
doamna Călin Hedviga - arhitect şef, doamna Ani Metea - ef Serviciu investi ii, doamna EmiliaȘ ț
Toma - consilier Serviciul investi ii,  ț  precum şi presa.

Supun aprobării modalitatea de vot pe care o vom avea pentru această şedinţă.  Propunerea
mea este de vot deschis prin ridicare de mână. Cine este pentru?"

"Fiind supusă la vot, propunerea a fost votată cu 20 voturi pentru."
Domu a Iulius Viorelț :  "Pe ordinea de zi avem 3 proiecte de hotărâre. Suplimentar au fost

introduse două proiecte, după cum urmează:
4. Proiect de hotărâre privind atribuirea denumirii unei străzi.
5. Proiect de hotărâre privind    modificarea  “INVENTARULUI – bunurilor  care  apar inț

domeniului  public  al  municipiului Alba  Iulia.
Supun la vot proiectul ordinii de zi cu completările aduse. Cine este pentru?”
”Fiind supus la vot, acesta a foct votat cu 20 voturi pentru.”

Domu a Iulius Viorel: ” i acum vă prezint următorul ț Ș

PROIECT AL ORDINII DE ZI:

I. Proiecte de hotărâri privind: 
 1. Aprobarea bugetului general de venituri şi cheltuieli pe anul 2014
 2.  Modificarea i  completarea Anexei  nr.2  a Hotărârii  nr.  212/2013 a Consiliului  local  alș

municipiului Alba Iulia 
 3. Modificarea Anexei nr. 3 a Hotărârii nr. 100/2008 a Consiliului local a municipiului Alba

Iulia 
4. Proiect de hotărâre privind atribuirea denumirii unei străzi.
5. Proiect de hotărâre privind    modificarea  “INVENTARULUI – bunurilor  care  apar inț

domeniului  public  al  municipiului Alba  Iulia.
Începem cu proiectul nr. 1 al ordinii de zi.”

1. Aprobarea bugetului general de venituri i cheltuieli pe anul 2014.ș



         Se  dă cuvântul  doamnei Teofila îr  care prezintă proiectul de hotărâre precum şi raportul deȚ
specialitate. 

Domu a Iulius Viorel: ”Comisia?”ț
Vasile Cri an: ”Comisia a dat aviz favorabil cu anumite amendamente pe care o să le facem chiarș

acum dacă îmi permite i.”ț
Domu a Iulius Viorel: ”Începe i dumneavoastră.”ț ț
Vasile Cri an: ”Ne-am uitat pu in la lista de evenimente aferente anului 2014 i sunt trecute ni teș ț ș ș

sume. Sunt de acord că ele zic ”până la”. Dar una este să tiu că pot cheltui 100 de mii i alta este să tiuș ș ș
că pot să cheltuiesc maxim 50 de mii. i a  da câteva exemple. Dacă la pozi ia 7, la zilele ora uluiȘ ș ț ș
costuri estimate până la 450 de mii lei,   într-adevăr este mai mult decât anul trecut cu 50 de mii. Să
zicem că facem ceva mai frumos. Dar atunci mă întreb la punctul numărul nr. 11 la Sărbătoarea muzicii
am aceea i sumă.”ș

Domu a Iulius Viorel: ”Este punctul 12.”ț
Vasile  Cri an:  ”Da.  Pardon.  Nu tiu  dacă poate să  fie  aceea i  sumă  la  Zilele  ora ului  cuș ș ș ș

Sărbătoarea Muzicii. De acord că o să facem ceva frumos! Acum o să spunem că o să aducem ceva
forma ii. De acord că o să aducem formaţii. Dar tot experien a altora care mai organizează anumiteț ț
festivaluri sau cum vre i să le zice i dumneavoastră au făcut ni te spectacole, au adus foarte multă lumeț ț ș
de foarte slabă calitate sau aduc mai pu in de calitate superioară care costă mai mult. Eu, părerea mea  iț ș
o parte a colegilor care am discutat în comisie, ne-am pus întrebarea că totu i considerăm  că suma esteș
mult prea mare. i de asemenea, la pozi ia nr. 16 costuri estimate la 200 de mii. Deci, aproape jumătateȘ ț
cât la Zilele ora ului. i pozi ia 18 unde avem Sărbătoarea Încoronării la     Alba-Iulia unde avem costuriș Ș ț
estimate până la 100 de mii lei.”

Domuţa  Iulius  Viorel:  ”Domnilor  consilieri!  Amendamentul?  Dumneavoastră  a i  spus  căț
propune i un amendament.”ț

Vasile Cri an: ”La pozi ia nr. 12 am spus maxim 250 de mii. Este părerea mea. La pozi ia nr. 16ș ț ț
propun 150 de mii. La pozi ia nr. 18 propun să fie 50 de mii în loc de 100 de mii.”ț

Pocol Dorin: ”Dacă îmi permite i. Eu cred că aceste estimări au fost făcute în baza unui schelet alț
evenimentului respectiv. Adică, a a mi s-ar părea corect. Cu alte cuvinte, să presupunem Zilele ora ului,ș ș
ce structură au: forma ii, tiu eu ce alte întâlniri. Fiecare presupune ni te costuri. A  întreba pe doamnaț ș ș ș
director dacă într-adevăr s-au făcut estimări pe baza acestui principiu?”

Teofila îr: ”Vă răspunde domnul Co er.”Ț ș
Mihai Co er: ”Dacă îmi permite i să vă aduc câteva clarificări referitoare la acesst subiect. Deș ț

asta sunt aici. În ultimii ani evenimentele pe care le-am făcut în Alba-Iulia, bineîn eles că au avut un gradț
de adresabilitate  pentru locuitorii  acestui municipiu. Însă, prin anvergura i prin con inutul pe care l-amș ț
prezentat în ultimii doi ani au trecut cu mult ca i percep ie i receptivitate de grani ele acestui ora .ș ț ș ț ș
Avem dovada clară  că în fiecare moment în care s-a organizat un eveniment din punct de vedere al
gradului de ocupare al hotelurilor, al unită ilor de cazare din municipiu, a fost plin. Indiferent cum s-aț
numit el sau indiferent  ce s-a întâmplat. i aceasta numai datorită con inutului promovat peste grani eleȘ ț ț
acestui ora . Am început gradual i în fiecare an am crescut pu in pentru că nu se poate să rămâi la unș ș ț
standard fix în această privin ă.  Iar dacă privi i cu aten ie în urmă la ceea ce s-a întâmplat la Sărbătoareaț ț ț
muzicii a fost o alăturare de elemente în care au predominat muzica clasică, genurile muzicale de ni ăș
pentru care a existat un interes constant  i de notorietate. Apropo de sumele pe care le-a i exprimatș ț
dumneavoastră, bugetul pentru evenimentele din acest an  este oarecum asemănător cu cel de anul trecut.
Însă execu ia de anul trecut a fost sensibil mai mică  decât prognoza  pe care am făcut-o noi. A fost de laț
trei  milioane i 400 undeva la două milioane 200 sau ceva de genul acesta.  Deci, noi am făcut înș
permanen ă economie, am inut cont întotdeauna de ceea ce există pe pia ă i în momentul de fa ă ca iț ț ț ș ț ș
grad de atractivitate  versus randament financiar. Iar aceste estimări, noi nu putem lucra într-un mod iș
într-o sferă a concretului decât dacă avem o sumă de la care să plecăm  i tot de la care să ne întindemș
din punct de vedere al con inutului. Este evident că ne-am dori să facem  cu 200 de mii acelaşi lucru careț
se poate face cu 400 de mii. Dar vreau să vă spun că  într-un eveniment valoarea artistică  a acelor care
concertează  pe scenă este de multe ori depă ită, egalată sau depă ită de costurile care îl presupun:ș ș
cazare, masă, set up, logistică i a a mai departe. Deci, este o realitate fa ă de care nu am nimic de spusș ș ț



decât că în ultimii ani am reu it să spargem  o axă foarte importantă dintre Alba-Iulia, Cluj i Sibiu. Amș ș
avut momente în care a fost pia a plină de oameni  care nu erau din Alba-Iulia con tien i de valoareaț ș ț
spectacolelor pe care le-am pus în scenă. Iar anul acesta ne aduce o colaborare cu opera  din Cluj. Sunt
câteva elemente  fundamentale. Noi nu avem nici un pilon de muzică clasică pe care să îl exploatăm. Iar
dacă vrem să oferim ceva trebuie să oferim calitate. Deci, aceste lucruri costă. Un spectacol ca Aida sau
Carmen nu se poate pune în scenă cu mai pu in de 20-30 mii de euro. Nu se poate! Vorbim de set up,ț
vorbim de cât de mult dorim să facem rabat  de la calitate sau nu. Se pot face evenimente cu 200 de mii
cu nu tiu cine. Dar atât vă rog să re ine i. Că, fa ă de execu ia de anul trecut  au fost cel pu in  un milionș ț ț ț ț ț
de lei economisi i sau muta i în altă parte pentru sus inerea  altor lucruri la fel de importante  în cadrulț ț ț
ora ului.  Şi bineîn eles este nu numai dorin a noastră, a celor care muncim în această zonă de a câ tigaș ț ț ș
notorietate, de a trece dincolo de grani ele ora ului. Dar cred că suntem la momentul  în care noi arătămț ș
că putem merge mai departe sau stagnăm  sau chiar regresăm. Depinde cum dori i.”ț

Pocol Dorin: ”Vreau să mul umesc. Din această cauză am i solicitat  un răspuns. Pentru căț ș
înainte de a tăia de undeva trebuie să ne gândim foarte bine de unde tăiem. Eu sunt de acord cu
domnul Co er întru totul.  Având în vedere i cheltuielile care au fost făcute pentru Cetate care nuș ș
face altceva decât să ajute i să promoveze schimbările care au avut loc în ora ul nostru. Propunereaș ș
mea este să nu fim chiar atât de rigizi în promovarea ora ului nostru.”ș

Ioan Bogă an: ”Eu îmi doresc ca Alba-Iulia să apară mai des în viziunea cetă enilor României nuț ț
numai a ora ului. Pentru că, de fiecare dată când s-a discutat despre o activitate istorică sau culturalăș
Sibiu sau Sighi oara! Parcă mă îmbolnăvesc când aud chestiunile acestea. În Alba-Iulia s-a investitș
atât de mult i mă gândesc  că prin aceste spectacole sper ca să devină i Alba-Iulia mai vizibilă. Darș ș
trebuie bani foarte mul i.  Dau un exemplu. Festivalul de teatru pe care îl face Prichindel. Consiliulț
Jude ean alocă  150000 de euro. Pentru festivalul de teatru de la Sibiu se alocă  două milioane de euroț
sau trei. De aceea zic. Prin sumele care s-au alocat probabil ora ul va deveni mai vizibil.”ș

Ple a Gabriel: ”Două probleme, domnule pre edinte de ordin tehnic. Cred că este o gre ealăș ș ș
totu i aici la 17. La Ziua vârstnicului. Doar până la 5000 lei? Nu era 50 de mii lei? Că mă gândesc căș
nu vom face noi evenimentul cu 5000 lei!”

One iu Cornelia Maria: ”Nunta de aur este cu suma aceea mare.”ț
Mihai Co er: ”Vreau să vă explic. Din economiile rezultate la altele se pot transfera banii laș

acela i capitol.”ș
Ple a Gabriel: ”Deci, e vorba de Ziua vârstnicului la 1 octombrie. Nu e vorba de nunta de aur.ș

Mul umesc.ț
i a doua problemă. Noaptea Muzeelor e bugetată cu până la 10000 lei. i mai este VinereaȘ Ș

Muzeelor. Deci, să în eleg că sunt două evenimente?”ț
Mihai  Co er:  ”Da i-mi  voie  să  vă  explic.  Noaptea  Muzeelor  este  deja  un program culturalș ț

na ional iar ace ti 10000 de lei  reprezintă contribu ia noastră fa ă de sprijinul pe care îl acordăț ș ț ț
Consiliul Jude ean iar Vinerea Muzeelor este un termen generic pe care      l-am folosit i l-am dat  înț ș
ultimii doi ani ca i o oportunitate. i cred că mul i dintre dumneavoastră ti i pentru elevii din Alba-ș Ș ț ș ț
Iulia de la coli, în special de la clasele 1-4 tocmai pentru a se deplasa  pe raza a 100 de kilometrii înș
ora e, localită i vecine, tocmai pentru genul acesta de excursii în săptămâna altfel i a a mai departe.ș ț ș ș
Este un titlu generic. Puteam să-i spunem altfel sau cum dori i dumneavoastră.  Dar acest lucruț
garantează accesul la acest gen de excursii fără să împovăreze atât de mult părin ii. Şi este o facilitateț
pe care am oferit-o tuturor colilor. S-au dus i la concursuri i la olimpiade,  fiecare cum a putut iș ș ș ș
unde a dorit dar cu sprijinul  pe care l-am acordat în acest sens.”

Ple a Gabriel:  ”Doar o problemă a  mai avea.  Odată că nu sunt  de acord cu tăierea de laș ș
evenimentul dedicat aniversării încoronării. Eu cred că trebuie să accentuăm i să promovăm maiș
mult cele două zile  care vedem că, de multe ori rămân în umbra  altor evenimente. i eu sunt absolutȘ
de acord  să începem să acordăm sume cât mai mari  pentru cele două evenimente.”

Mihai Co er: ”Vreau să vă aduc aminte că un capitol este protocolul pe care l-am semnat cu Casaș
Regală.”

Ple a Gabriel: ”Ne obligă moral.”ș
Mihai Co er: ”Anul acesta presupune o experien ă unică pentru Alba-Iulia din punct de vedere alș ț



prezen elor numeroaselor case regale din întreaga Europă. Casa Regală i-a luat angajamentul de aț ș
invita la Alba-Iulia cât mai multe case regale. Iar această sumă presupune bineîn eles cheltuieli careț
sunt absolut  normale i minime. Noi facem în permanen ă eforturi de a promova ora ul  i ave iș ț ș ș ț
exemplul ultimului filmule  realizat  în regim de gratuitate ca urmare a distinc iei pe care am primit-oț ț
de la comisia europeană Eden. Este un film care circulă peste tot, pe toate canalele media. Dar sunt
lucruri care nu se pot face fără bani.”

Ple a Gabriel: ” i o ultimă interven ie, vă promit. La punctul 36 Stagiunea de operă. Pentru mineș Ș ț
este o surpriză absolut plăcută. Vreau să vă spun următorul lucru. La ultimele evenimente respectiv
concerte organizate de orchestra  de cameră de la Consiliul Judeţean am avut surpriza, două s-au
organizat la Sala Unirii i duminica, al treilea, la Casa de Cultură a Sindicatelor. Am participat laș
toate. Am avut surpriza că în Sala Unirii nu aveai loc. Adică, erau locurile pe scaune ocupate, stătea
lumea până la u ă. Am zis că, sigur la Casa de Cultură a Studen ilor nu se vor ocupa toate locurile.ș ț
Vreau să vă spun că duminică au fost ocupate toate i s-a mai pus un rând suplimentar de scaune. iș Ș
am ajuns la concluzia i mă bucur  că există în Alba-Iulia consumatori de asemenea evenimente iș ș
cred chiar că trebuie să organizăm astfel de evenimente. Eu îmi aduc aminte de când eram elev  că
exista un contract între Casa de Cultură a Studen ilor i Opera din Cluj i odată la două săptămâniț ș ș
aveau câte un spectacol  de operă la care mergeau foarte mul i atunci. Eu cred că e bine i e unț ș
început  i nu văd bugetat nimic aici.”ș

Mihai Co er: ”Vă spun. O să se transfere de la alt capitol bugetar pentru că suntem în discu ii cuș ț
Opera din Cluj. Mai există i un alt element asupra căriua insist  în momentul acesta  i o să vă las unș ș
răgaz să vă gândi i până în perspectiva unei edin e viitoare când vom propune înfiin area unui centru deț ș ț ț
excelen ă prin care să sus inem tinerii de la Liceul de Muzică i Arte Plastice Regina Maria, îndeob te peț ț ș ș
cei mai merituo i  i cei mai talenta i  dintre ei pentru deplasări la concursuri. Nu are rost să mai în ir.ș ș ț ș
Sunt prea pu ini bani pentru  câte nevoi ar fi. Cum credeţi. Tăiaţi, daţi!”ț

Pocol Dorin: ”În virtutea celor spuse  de domnul Co er. Domnul Co er? La evenimentele acesteaș ș
nu putem promova  i talentele locale?”ș

Mihai Co er: ”Ba da.”ș
Pocol Dorin: ”Nu chiar talente. Hai să spunem nu mă refer strict la copii, la elevi. Mă refer i laș

trupe locale, la instrumenti ti.”ș
Mihai Co er: ”Ba da. i anul trecut a existat Ziua Cetă ii vauban pe 1 mai. A fost o zi  în care nuș Ș ț

s-au manifestat  decât cei din Alba-Iulia. Din punctul acesta de vedere a teptăm în continuare referin e iș ț ș
propuneri din partea dumneavoastră. Însă, garantez că înaintea numelor consacrate care se vor desfă uraș
în Sărbătoarea muzicii sau în orice altceva vrem să introducem i acest lucru de a se manifesta i cei deș ș
aici. Deci, vrem să diversificăm  i să avem o paletă cât mai largă de manifestare din acest punct deș
vedere.”

Rare  Buglea: ”Domnule pre edinte! Vroiam să-l contrazic pe domnul Co er dar a făcut-o singurș ș ș
referitor  la Liceul de Muzică i Arte Plastice. Eu vreau în interven ia mea să mă refer la următorul  nivel.ș ț
Pasul următor pe care trebuie  să-l avem în vedere, în anii următori, în investi iile i alocările bugetareț ș
viitoare  prin  discu ia  deschisă  de  colegul  Cri an.  A a  este.  Avem evenimente  de  calitate  generosț ș ș
finan ate  pentru a sus ine această calitate însă trebuie să ne gândim i la beneficiile  cu care  rămânem înț ț ș
urma atragerii de turi ti. ne imaginăm un exemplu simplu. Un cuplu pleacă de la Deva i  vine la Alba-ș ș
Iulia atras de un asemenea eveniment. Multe dintre ele au acces gratuit. Dacă alimentează în Deva la
plecare  care este suma pe care o lasă  acest cuplu în Alba-Iulia? Aici în Cetate în zona de maxim interes
turistic ce rămâne în urma acestei vizite la Alba-Iulia a acestui cuplu? Cafeaua?”

Pocol Dorin: ”Paharul de unică folosin ă!”ț
Rare  Buglea: ”Nu, nu. Noi trebuie să vedem pe viitor ce ne rămâne. Eu sunt convins că to i deș ț

aici monitărizăm cu mare aten ie fluxul de turi ti care vin  i care e tot mai mare de la an la an. Foarteț ș ș
bine! Următorul pas poate fi  i acesta cu siguran ă atribuirea  acelor spa ii din an urile Cetă ii. E ok.ș ț ț ș ț ț
Următorul pas i următorul pas ca în urma acestei vizite fie i ele numai de o zi noi aici la Alba-Iulia înș ș
bugetul local să rămânem cu ceva. Pentru că va fi foarte greu să cuantificăm acea cafelu ă sau pahar deț
ceai sau altceva.”

Mihai Co er: ”Empiric vă pot da un răspuns concretizat într-o spe ă. Anul trecut înainte de zileleș ț



ora ului am fost sunat de către cei de la Hotel Cetate să ne întrebe dacă facem rezervările pentru parteaș
de pirotehnică. Deja este un exerci iu de obi nuin ă i a a se întâmplă.  i i-am întrebat de ce? Ave i deț ș ț ș ș Ș ț
zilele ora ului concret vreo manifestare? Nu. Hotelul este rezervat de oameni, de turi ti care vor să vinăș ș
la Alba-Iulia de zilele ora ului. Dincolo de asta este un angrenaj maximal pe care bineîn eles că i cuș ț ș
concursul dumneavoastră va trebui  să-l punem în valoare. E vorba i de cele 12 spa ii, e vorba i deș ț ș
comer ul ambulant  pe care îl vom dezvolta în continuare în ora . i noi resim im din punctul acesta deț ș Ș ț
vedere ca şi organizator de evenimente nevoia  de a oferi  mai mult celor care vin în Alba-Iulia. Dar se
vor întâmpla probabil. Am avut i evenimente  care în 2 zile au adus peste 500 de oameni la Alba-Iulia.ș
Dacă ne gândim  la expozi ia chinologică unde în prima zi au fost 575 de exemplare care, bineîn eles unț ț
exemplar presupune cel pu in un om i în a doua zi ase sute.”ț ș ș

Mircea Hava: ” i nu a fost nici un loc de cazare.”Ș
Rare  Buglea: ”Acesta este cu siguran ă primul beneficiu.”ș ț
Mihai Co er: ”A fost anun ată i în presa locală chestia aceasta că a existat o cre tere cu 20-25%.ș ț ș ș

Mai mult să întreba i pe doamna Mena!”ț
Medrea Bogdan: ”Avem în Alba-Iulia o cetate frumoasă. Scumpă, ieftină cum a fost trebuie să o

promovăm. În primul rând a  vrea să felicit municipalitatea  pentru faptul că nu de curând am văzut-oș
prezentă  într-o revistă. i m-am bucurat i m-am mândrit foarte mult cu acest lucru. O rugăminte aȘ ș ș
avea pe viitor. Evenimentele nu tiu, sunt scumpe, sunt ieftine, e greu de apreciat. Pute i să le defalca iș ț ț
pe viitor mult mai bine. Să le defalca i mai bine ca să tim exact ce presupune, ce costuri. De exemplu,ț ș
Simfonia focului.”

Mihai Co er: ”O să vă spun exact ce presupune simfonia focului.”ș
Medrea Bogdan: ”Nu, nu. Am luat aleatoriu. Să le defalca i ca să ne dăm seama de costuri.”ț
Mihai Co er: ”Simfonia focului se vrea un festival pirotehnic în care firme care se ocupă de a aș ș

ceva vor face timp de trei zile focuri de artificii sub forma unui concurs care va fi evaluat  de juriu i deș
public. Dar vă spun de acum că nu tim sigur dacă va sta în picioare propunerea noastră.”ș

Medrea bogdan: ”Mă rog. Era o idee. Al doilea punct de vedere. Evenimentele trebuie să le facem
pentru că trebuie promovată cetatea. Avem alte probleme, zic eu, mult mai majore. Ne oprim la acel skate
park pe care l-am mai discutat i anterior. Dacă până acum era bugetat cu patru milioane de lei acum vădș
că a ajuns la două milioane i anul acesta se va i pune în practică acest skate park. Eu am întrebarea. Deș ș
cetă enii din afara municipiului, de la marginea municipiului Alba-Iulia se îngrije te cineva? Acele străziț ș
neasfaltate. Sunt multe străzi în zonă zicem noi civilizată care nu au apă, nu au canal. Nu ne gândim să
facem ceva pentru acei oameni? Că skate parkul probabil trebuie i el. Dar eu zic că nu este o prioritateș
pentru momentul la care ne gândim.”

Mihai Co er: ”Să vă răspund tot eu?”ș
Raul Sebastian Tudora cu: ”Răspunde bugetul.”ș
Domu a Iulius Viorel: ”Trecem de la una la alta.”ț
Albani Rocchetti Simone: ”Eu o să fiu foarte scurt. Rugămintea pe care o am  dacă e posibil să ne

da i un program lunar la început de lună pentru că de multe ori se întâmplă evenimente i mul i dintreț ș ț
noi nici măcar nu tim care este programul. i nu mi se pare corect ca i un consilier local să nu tieș Ș ș ș
care este programul evenimentelor.”

Mihai Co er:  ”O să se facă un grup de lucru i fiecare dintre dumneavoastră  o să primi iș ș ț
programul detaliat.”

Albani Rocchetti Simone: ” i a  dori dacă se poate în viitor, am văzut, cel pu in a a cred eu,Ș ș ț ș
pentru mine este unicat Zilele Cetă ii cu festivalul roman. Să încercăm totu i să dăm o amploare maiț ș
mare pentru că fiind mai unicat astfel putem da importan ă. Nu este un festival care este  i la Cluj i laț ș ș
Sibiu. Este numai la Alba-Iulia i cine vrea vine aici să îl vadă.”ș

Mihai Co er: ”Anul trecut a avut o bugetare de vreo 50 mii lei dacă îmi aduc aminte. Anul acestaș
am hotărât că tot ceea ce înseamnă costuma e cavaleri i a a mai departe. Am făcut i gre eli, vă spunș ș ș ș ș
sincer. Am văzut că din două reprize de costume nu câ tigăm prea mult public a a că am hotărât să leș ș
comasăm. Iar prin acest lucru festivalul roman apulum va câ tiga  în buget cel pu in 40000 lei anulș ț
acesta.”

Ioan Bogă an: ”Mă frământă. Trebuie să mai fac o precizare. Vă rog să mă scuza i. Alba-Iulia areț ț



ce prezenta. Eu am ce am cu Sighi oara care are o cetate  în care nu s-a făcut nimic. Că se duc oameniiș
acolo ca i la Muntele Găina. Se duc odată i a doua oară nu se mai duc. i cu Sibiul care prezintă codulș ș Ș
mincino ilor că altceva nu are ce prezenta. i de aceea sunt atât de atractivi acolo! Pe când Alba-Iulia areș Ș
ce prezenta. E atâta istorie i atâtea investi ii. De aceea cred că trebuie făcute din ce în ce mai multeș ț
evenimente.”

Mihai Co er: ”Dacă îmi permite i. A  vrea să vă mai dau eu o mică lămurire de la mine pornire.ș ț ș
Este acolo un punct care se cheamă Weekenduri în Cetate. Pot să mă scuz i nu vreau să mă sustragș
judecă ii dumneavoastră privitor la faptul că putea avea alt nume mai inspirat. Weekendul în Cetate deț
fapt la ce ne-am gândit? Presta ii artistice ale gărzii romane, ale gărzii austriece i mai vrem să implicămț ș
i fanfara Augustin Bena am dorit să le punem în zilele de vineri, sâmbătă i duminică. În weekend săș ș

aibă vinerea un element, sâmbăta un element, duminica un element concretizat în presta iile  acestor douăț
gărzi care există în momentul de fa ă i bineîn eles  în elementul de atractivitate care presupune fanfara.ț ș ț
În rest proiectele merg mai departe.”

Sandu Cornel Stelian: ”Eu sunt de acord cu evenimentele propuse dar a  propune dublarea sumeiș
cel pu in la punctul 10 ”Gala premiilor de educa ie” pentru că ştiţi că se adresează elevilor cu cele maiț ț
bune rezultate. i dacă nu va fi nevoie de întreaga sumă  vom zice ”până la”. Se pot folosi mai pu ini baniȘ ț
decât suma. Dar a  propune 20000. Sunt totu i cei mai buni copii. Sunt premia i cel pu in 100 de copiiș ș ț ț
de 1 iunie i mi se pare 10000 de lei destul de mică suma.”ș

Vasile Cri an: ”Este la punctul 33 încă 250 de mii.”ș
Mihai Co er: ”Acolo unde scrie ”Alte evenimente”  este practic o sumă pe care o putem transfera.ș

Nu e nici o problemă i nu o să ne surprindă negativ dacă vor fi mai mul i copii de premiat anul acesta.ș ț
Deci, vom face fa ă. Nu e nici o problemă.”ț

Mircea Hava: ”Văd că am început cu evenimentele. E foarte bine că vă preocupă. Poate că o să ne
întreba i de ce vrem lucrul acesta. Pentru că nu am inventat noi nici apa caldă nici mersul pe jos, niciț
roata. Le-am luat de la vecini. Sibiul e cunoscut, chiar discutam aici i chiar spunea i aici de ni te sume.ș ț ș
Am vrea să ne apropiem i noi de ele dar nu putem să ne apropiem de ele.  i să ti i că Sibiul a intrat  înș Ș ș ț
calendarul ora elor europene în primul rând datorită  marelui eveniment pe care îl făceau cu festivalulș
interna ional  de teatru.  Pe urmă cu celelalte lucruri care nu mai are rost să le discutăm. Ce să facem dacăț
sa ii no tri  care au plecat în altă parte au uitat de noi. Ai lor nu au uitat. Asta a fost ca i o paranteză.ș ș ș
Deci, dacă vom avea evenimente în Cetate i v-a spus i Mihai de weekendul în Cetate ne-am gândit caș ș
fiecare vineri, sâmbătă i duminică să fie acoperită. O să vă prezentăm un program  pe care vreau să îlș
ti i i dumneavoastră  i bineîn eles cu toate datele i to ce se va modifica. Vom încerca să anun ăm a aș ț ș ș ț ș ț ș

cum trebuie ca să tie toată lumea. Legat de cele două gărzi. Cele două gărzi nu vor mai face spectacolulș
a a cum îl fac acum. Suntem în discu ii. ti i prea bine că avem aprobat de anul trecut  ca să cumpărămș ț Ș ț
tot pachetul. Ei, acum ne gândim i facem socoteala să vedem dacă cumpărăm fiecare eveniment. Esteș
mai mult sau este mai pu in  decât dacă cumpărăm tot pachetul. În mod normal dacă am cumpăra totț
pachetul  trebuie să fie mai pu in. Suntem în discu ii, negocieri, există bani aici suficien i. i vom faceț ț ț Ș
lucrul acesta. Pentru că este un spectacol, care este primul spectacol i cum să spun.  Prima mare atrac ieș ț
în Cetate a fost garda i nu trebuie să renun ăm la ea. Să ti i că i anul trecut au fost mai multe întrebări.ș ț ș ț ș
De aceea vrem să fie noaptea. Vrem să modificăm locurile. Deci, nu numai la Poarta III. Să fie la Poarta
IV, Poarta V. Să completăm dar nu în aceeaşi zi  cu garda romană trebuie să facă altceva. Acum vă spun
un singur lucru. Să ti i că sunt ”împotrivă”  la acele bătăi care erau regizate între daci i romani pentruș ț ș
că în primul rând nu curge sânge cât trebuie i nu e ok. Astea ca să ti i că poate nu le vom mai avea.ș ș ț
Avem un proiect la care o să-i  dăm drumul.   Vreau să ti i  la ce lucrăm pentru că o să venim laș ț
dumneavoastră în momentul în care avem scheletul gata. A a zis, un fel de palat al copiilor care este alș
nostru  i care nu tiu ce se întâmplă pe acolo sus, în care vrem să facem muzeul antichită ii romane înș ș ț
care să fie i garda.  ti i că este acel platou pe care să îl amenajăm, să vadă lucruri interesante pe care,ș Ș ț
fi i siguri că oamenii le vor vedea.  În Cetate, doamna Silvia, îmi spune i data exactă la care trebuie să seț ț
termine principia?”

Silvia Moldovan: ”În august.”
Mircea Hava: ”Deci,  începând din august,  cred că se va termina mai  repede,  o să avem iș

Principia. ti i dspre ce vorbesc. Ultima lucrare pe care o avem  finan ată în Cetate care iară i va fi unȘ ț ț ș



punct de atrac ie care va fi cu gardă romană. Deci, creată toată scenografia ca să atragă oamenii. Pentruț
că i dumneavoastră  i to i cei care a i văzut ceva în lumea aceasta  i a i văzut multe lucruri, a i văzutș ș ț ț ș ț ț
că te mai ui i a a la 3-4 bolovani dar dacă sunt fără via ă parcă nu î i prea place pe acolo. Din aceastăț ș ț ț
cauză vrem ca aici să vină foarte multă lume i va veni foarte multă lume i din exterior. Cam asta vremș ș
să facem. Acum, sumele niciodată  nu vei putea spune i nu putem să spunem la ora asta, că nu putem  săș
spunem, cine va veni, ce trupe vor veni, folosesc termenul acesta, la zilele ora ului. A i văzut că au fostș ț
trupe puternice, au venit oameni din Cluj, de peste tot, se înghesuiau, întrebau de bilete. Pentru că asta
trebuie să facem. Până acum i-am mul umit. Toate spectacolele care au fost făcute au fost de calitate. Înț
premieră să vedem ce vine anul acesta. Să vedem ce se va monta. i aici avem mai multe discu ii cuȘ ț
opera din Cluj. Pentru că montajul, nu tiu ce va fi. Vrem să fie în exterior nu în sală. Deci, ceva grandios.ș
Ceva gen Verona. Avem foarte multe spa ii i vrem să facem lucrul acesta. Acum să nu crede i, eu văț ș ț
spun sincer, îl facem. Vai de mine o să fie la Alba-Iulia treaba aceasta. Da. O să fie la Alba-Iulia i o să fieș
foarte, foarte mul i oameni. Gândi i-vă că la anul viitor  ne va obliga la un pic mai mult. Deci, nu pot săț ț
spun 250 de lei. Fi i siguri i foarte mul i dintre dumneavoastră a i cerut execu iile  la tot soiul de lucruriț ș ț ț ț
care s-au făcut i vi le-am dat la centimă câ i lei s-au cheltuit. Nu am auzit pe cineva să spună că s-aș ț
cheltuit prea mult sau prea pu in. Întotdeauna am tras de bani în jos. i la trupe pe care le-a i văzut, pute iț Ș ț ț
să cerceta i sala unde au cântat cei care au fost să vede i că la noi cântă totu i cu un pic mai pu ini bani.ț ț ș ț
Am avut foarte multe i în special la Dilema la care nu trebuie să renun ăm niciodată, am avut foarteș ț
mul i oameni tari ca să folosesc acest termen care au fost în Alba-Iulia i au vorbit despre Alba-Iulia.ț ș
Lucrul acesta ne face bine. Nu mie. Face bine ora ului. i numai prin evenimente. Este drept. i eu pot săș Ș Ș
pun întrebarea: cât câ tigăm? Deocamdată câ tigăm! Da! Niciodată nu o să vă pot spune cât, cât e taxaș ș
hotelieră care ne revine nouă care putem să vă spunem că ne intră. Dar nu pot să vă spun câtă cafea a
băut, cât e impozitul. Dacă este lume multă fi i siguri că to i se simt bine. i cei care vând pot să- iț ț Ș ș
plătească impozitul. Deci, totul se învârte. O să ie im la licita ie cu spa iile. O să aproba i dumneavoastrăș ț ț ț
sau nu o să aproba i, o să face i amendamente la caietul de sarcini. Am făcut deja prima etapă. Vrem să leț ț
scoatem cât mai repede să se poată licita, oamenii să poată investi acolo. De discutat se poate discuta
foarte mult. Eu vă spun. Anul trecut am luat 10 miliarde  din partea acestui buget i i-am folosit în alteș
zone în care era puternică nevoie. Bun. Anul trecut am avut i acea urâtă problemă cu constrângerileș
financiare, cu corec iile pe care ni le-au aplicat ni te oameni foarte inteligen i. O parte le-am că tigat  iț ș ț ș ș
o să le câ tigăm în continuare. Cam asta am avut de discutat legat de evenimente. Eu i echipa, v-a spusș ș
i Mihai, vă a teptăm pe to i  care gândi i câte ceva. Bugetul acesta este flexibil. Lua i-l ca sumă i el seș ș ț ț ț ș

poate muta  în sus i în jos pe scară fără nici o problemă. Clar! Dacă ave i vreo idee hai să facem câteș ț
ceva. Oricând vă stăm deschi i. A i văzut că avem Vinerea Muzeelor care este deja la al treilea an acumș ț
i este foarte gustată de copii. Au fost transporta i ca să folosesc acest termen la muzee din Cluj, Sibiu,ș ț

peste tot. Poate nu aveau posibilită i. i au fost într-un program organizat  i în acea săptămână de coalăț Ș ș ș
altfel. E bine i chiar vă rog  să veni i să spune i ce să facem. Legat de încoronare, de ziua încoronării săș ț ț
ti i că eu cred i nu cred! Sunt foarte sigur  că evenimentul din acest an ne va face foarte mult bineș ț ș

ora ului. O să avem ocazia pentru cine vrea, pentru cine nu vrea, pentru ca familiile regale din Europa săș
fie prezente două zile la Alba-Iulia. Bun! Ne costă! Dar nu ne costă atât de mult cât cred că va fi gloria
ca i evenimentul. Vor fi i oameni de afaceri. Asta tiu din ceea ce am discutat  cu cei de la Casa regalăș ș ș
din America. Deci, este un evenimet i cu această ocazie, că este i presa aici, eu le mu umesc i măș ș ț ș
bucură seriozitatea casei regale. Nici nu mă gândesc la altceva vis a vis de rela ia pe care o are cu Alba-ț
Iulia. Cred că dacă vă uita i pe harta ării nu vede i nicăieri, cu toate că au mai fost evenimente, nici chiarț ț ț
în Bucure ti o rela ie între casa regală.  Trebuie în eleasă această chestiune să discutăm acum, hai să zicș ț ț
ca i om politic. Asta nu înseamnă că noi mâine vrem să vină regele. Nu este cazul acestor discu ii. Însăș ț
respectul  pentru  ceea  ce  a  făcut  Casa  regală  pentru  Alba-Iulia  i  respectul  pentru  ceea  ce  face  înș
continuare trebuie amintit i trebuie subliniat. Suntem singurul ora   i singurul jude   care avem oș ș ș ț
rela ie. Avem încă un program pe care o să vi-l prezentăm cu Casa regală legat de filme i de tot ceea ceț ș
am putea face. Bun. Domnul consilier, legat  de chestiunea aceasta că se poate face aia i aia. Eu acumș
sunt cam de mult. Sunt demult  i am avut i interven i în în care ni s-a spus că acei bani de acolo decâtș ș ț
să-i cheltuim mai bine să-i dăm la pensii. Nu putem să-i dăm la pensii i nu e treaba noastră.  Nu eș
problema noastră să dăm pensii. Dar sunt lucruri care trebuie făcute. i eu dacă m-a  gândi numai la unȘ ș



scor electoral  teribil, nimic! Şi am face străzile toate, am investi. Ele se fac. ti i prea bine că sunt 60 iȘ ț ș
ceva de străzi. Nu v-am mai spus. Mai avem în proiectare, am discutat cu doamna Moldovan ultimele
chestiuni despre străzi pe care i dumneavoastră le-a i ridicat. Noi le avem deja în proiectare i vă putemș ț ș
arăta. Ieri am discutat cum să facem. Design und build. Facem un studiu de fezabilitate care să nu mai
dureze atât  pentru încă un pachet de câteva străzi. Asta în func ie i de buget. Da. Cu ace ti bani maiț ș ș
putem să facem încă trei sau patru străzi i mai puteam să întindem o conductă de apă. Dar chestiuneaș
este ca dumneavoastră i noi  trebuie să tim să balansăm lucrurile acestea foarte bine. Avem nevoie i deș ș ș
aceste lucruri pentru că degeaba  ne-am for at ca să se facă ceva, deci să fie foarte frumos, să o vedem înț
nu mai tiu ce reviste. Cei care vin trebuie să găsească i altceva. i de asta este deosebită Alba-Iuliaș ș Ș
chiar i de celelalte ora e. Dacă vă uita i în bugetul din acest an  sunt investi ii, iară i vă soun, nu atâteaș ș ț ț ș
câte am vrea noi.”

Silvia Moldovan: ”Ca să se în eleagă corect propunerile noastre. Trebuie să ti i că atunci cândț ș ț
clădim bugetul i lista de investi ii trebuie să inem seama i de rigorile legii. Există o prevedere legalăș ț ț ș
care  ne  obligă  să  nominalizăm  doar  obiectivele  care  au  aprobare.  De  la  momentul  la  care  face
documenta ia până la momentul la care face execu ia efectivă durează  un an sau doi iar la altele trei sauț ț
patru ani. După cum avem capacitatea de a sus ine execu ia. Dar nu avem posibilitatea  să ne organizămț ț
obiective  pentru care nu există documenta ii aprobate. i de aceea nu găsi i strădu e care poate că dinț Ș ț ț
considerente că nu au avut echipare edilitară  făcută, au fost făcute documenta iile sau pentru că nu auț
avut un grad suficient  de ocupare i de acoperire cu imobile, tot din acest considerent  nu au putut fiș
dezvoltate în documenta ie. Nu ne putem limita la un drum  de 200 de metrii. Orice proiect este făcut peț
baza unei analize  financiare i trebuie să găse ti grupurile intă  i un grup cât mai mare de consumatoriș ș ț ș
sau beneficiari ai acestui proiect. Asta am vrut să vă spun. i din această cauză nu găsi i poate nu tiu ceȘ ț ș
strădu e de la Oarda. Le avem în vedere pe fiecare capitol. Este o linie bugetară care prive te  elaborareaț ș
de documenta ii pentru obiective mari.”ț

Medrea Bogdan: ”Da. Sunt de acord cu dumneavoastră. Poate că sunt cazuri care sunt exagerate.
Dar sunt străzi vechi care nu sunt asfaltate. suntem în 2014. Al ii vorbesc de nu tiu ce rachete!  Noiț ș
vorbim de străzi  care nu sunt asfaltate în municipiul Alba-Iulia.”

Silvia Moldovan: ”De care? Da i-mi un exemplu.”ț
Medrea Bogdan: ”Sincer, acum nu îmi mai aduc aminte numele străzii. Dar o să   vi-l dau.”
Silvia Moldovan: ”Vreau să vă spun că toate străzile neasfaltate din vatra veche a ora ului suntș

cuprinse în proiectele care sunt în desfă urare. Proiecte de pe Bărăban , Oarda, Mice ti, Parto . Suntș ț ș ș
toate cuprinse în contractul care este în derulare.”

Medrea Bogdan: ”De aceea mi se pare un pic cam exagerat.  mai ales că noi nu avem nici
federa ie, nici tradi ie de skateboard în România. Băgăm 21 de miliarde într-o chestie care nu tiu cine oț ț ș
va folosi.”

Pocol Dorin: ”Îl rog să rectifice.”
Silvia Moldovan: ”Proiectul este aprobat. Tot dumneavoastră pute i să îl scoate i de pe listă. Nuț ț

mă opun. Dar acest proiect a fost dezvoltat la solicitarea tinerilor. Nu tiu dacă trebuie să fie constitui iș ț
într-o asocia ie  dar noi când am început să scriem elementul de temă ne-am raportat  la o listă deț
semnături. Erau vreo două sute i ceva de semnături venite din partea tinerilor.”ș

Medrea Bogdan: ”Eu a  avea un amendament. Scoaterea skate parkului.”ș
Zdrânc Daniel: ”Care amendament?”
Mircea Hava: ”Să se scoată skate parkul.”
Mihai Co er: ”Rămâne i invita ia noastră deschisă de a veni cu orice propunere.”ș ș ț
Vasile Cri an: ”Mai am eu o discu ie despre municipiul Alba-Iulia. Acum, chiar oricum vre i să oș ț ț

lua i dumneavoastră municipiul Alba-Iulia mi se pare că se întinde până la ie irea din Mice ti pentru căț ș ș
acolo avem tabla de Alba-Iulia. Mergând pe partea stângă spre Mice ti dăm exemplu strada Alesandria,ș
Reca . Pe viitor să le urgentăm. Nu zic acum. Tot în Alba-Iulia sunt i nu au canalizare, apă. i nu auș ș Ș
altceva.”

Domu a Iulius Viorel: ”Alte discu ii dacă mai ave i la acest proiect de hotărâre. Dacă nu sunt,ț ț ț
atunci supun la vot proiectul de hotărâre a a cum a fost prezentat.”ș

Jidveian Ovidiu Viorel: ”Prima dată supune i la vot amendamentele.”ț



Domu a Iulius  Viorel:  ”Prima dată  supunem la  vot  proiectul  a a cum a fost  prezentat  apoiț ș
amendamentele.”

Mircea Hava: ”Supune la vot prima dată amendamentele.”
Domu a Iulius Viorel: ”Păi sta i pu in. Are domnul Cri an vreo trei amendamente apoi domnulț ț ț ș

Medrea. Trebuie luate individual.”
Jidveian Ovidiu Viorel: ”Supune i-le la vot pe fiecare i apoi proiectul întreg.”ț ș
Medrea Bogdan: ”Dacă nu trec amendamentele supunem la vot apoi forma actuală.”
Domu a Iulius Viorel: ”Eu zic să supunem la vot a a cum este.”ț ș
Jidveian Ovidiu Viorel: ”Păi dacă sunt amendamente!”
Domu a Iulius Viorel: ”Atunci supunem la vot amendamentele.”ț
Pocol Dorin: ”Domnul secretar! Ce părere ave i? Cum este corect?”ț
Marcel  Jeler:  ”În  ambele  variante  este  corect.  Regulamentul  de  organizare  i  func ionare  aș ț

Consiliului local asta spune. Dacă sunt amendamente i trec normal că intră în tot.  Dacă se supuneș
proiectul în varianta lui de redactare cad celelalte.”

Domu a Iulius Viorel: ”Cine este pentru aprobarea proiectului cu amendamentele propuse deț
domnul Cri an?”ș

Pocol Dorin: ”Care amendamente?”
Vasile Cri an: ”Eu renun a la amendamente.”ș ț
Medrea Bogdan: ”Rămâne doar amendamentul domnului Medrea.”
Medrea Bogdan: ”Da. Propun scoaterea până la o nouă reevaluare.”
Domu a Iulius Viorel: ”Supunem la vot amendamentul domnului Medrea. Scoaterea finan ăriiț ț

skate parkului. Cine este pentru?”
”Fiind supus la vot, amendamentul a fost votat  cu 6 voturi pentru Clepan Dimitrie,  Medrea

Bogdan, Jidveian Ovidiu Viorel, Cri an Vasile, Rare  Buglea, Pocol Dorin, 3 ab ineri Ple a Gabriel,ș ș ț ș
erdean Dorin Pavel, Zdrânc Daniel i 11 voturi împotrivă Albani Rocchetti Simone, Domu a IuliusȘ ș ț

Viorel, Popa Pavel, Sandu Cornel Stelian, Paul Voicu, Ioan Bogă an, Marius Adrian Costina , Presecanț ș
Marius, Raul Sebastian Tudora cu, Iancu Gheorghe, One iu Cornelia Maria.”ș ț

Domu a Iulius  Viorel:  ”Amendamentul  nu  a  trecut.  Supun la  vot  proiectul  a a  cum a  fostț ș
prezentat. Cine este pentru?”

”Fiind supus la vot, proiectul a fost votat cu 18 voturi pentru i 2 ab ineri Clepan Dimitrie,ș ț
Medrea Bogdan.”

Ple a Gabriel: ”Dacă îmi permite i. Eu vă mai răpesc trei minute. Avem o pozi ie a colegilorș ț ț
liberali. Nu am vrut să lărgim dezbaterile. Dar fiecare dintre noi am fost la toate compartimentele de
specialitate  i  am discutat  acest  buget.  Eu am sintetizat  pu in în  numele colegilor mei i  dacă îmiș ț ș
permite i 2-3 minute o pozi ie a noastră după votarea bugetului în plen.ț ț

Consecven i cu promisiunile electorale  i cu dorin a de a contribui la dezvoltarea municipiuluiț ș ț
Alba-Iulia, consilierii locali ai PNL Alba-Iulia au votat pentru adoptarea bugetului pe anul 2014. Acesta
prevede printre altele continuarea lucrărilor în Cetate, în zona Parcului Dendrologic, începerea lucrărilor
la schit în zona de agrement, unei baze sportive în zona Bazinului Olimpic. Totodată noul buget sus ineț
continuarea lucrărilor cu apă, drum, canal în Oarda, Mice ti, parto , Bărăban  i Pâcli a, în zona Mice tiș ș ț ș ș ș
- Alba Iulia finalizarea lucrărilor la locuin ele sociale i lucrări de repara ii i interioare la săli de coli iț ș ț ș ș ș
grădini e. PNL alba-Iulia sus ine i promovarea na ională i interna ională a cetă ii vauban în vedereaț ț ș ț ș ț ț
atragerii de turi ti i dezvoltării de servicii în interiorul acesteia. totodată este finan ată refunc ionalizareaș ș ț ț
zonei centrale a ora ului.ș

Consilierii  PNL  Alba-Iulia  au  venit  cu  propriile  proopuneri  care  vizează  printre  altele:
suplimentarea cantită ilor de piatră pentru între inere i repara ii străzi, lucrări de între inere  i repara iiț ț ș ț ț ș ț
la  unită i  colare,  midernizări  de străzi,  amenajarea a  două sensuri  giratorii  în  zona vasile  Goldi ,ț ș ș
intersec ie cu bulevardul Revolu iei i în zona Cimitirul Eroilor.ț ț ș

În plan sportiv, sus inem alocările bugetare ini iale i am propus premierea sportivilor de laț ț ș
Powerlifting pentru rezultatele interna ionale precum i sus inerea la CNI a sălii de sport de la coalaț ș ț Ș
generală nr. 3 ”Avram iancu” din Alba-Iulia, având în vedere că Liceul Sportiv va beneficia de un teren
sintetic.



Totodată, a fost agreată propunerea de ”Acces gratuit pentru elevi i sportivi  pe bazele sportiveș
din  Alba-Iulia  (stadion  Cetate,  bazin  Olimpic,  terenuri  sportive  din  jurul  bazinului)  în  baza  unui
regulament  pe  zile  i  ore,  pentru  fiecare  unitate  colară  din  Alba-Iulia,  astfel  încât  să  fie  evitatăș ș
aglomerarea.

Am propus  totodată  efectuarea  unui  studiu  de  trafic  pe  AIDA care  să  ducă  la  fkuidizarea
circula iei în perspectiva construc iei autostrăzii Sebe  - Turda i a inelului de circula ie care va legaț ț ș ș ț
nodurile de nord i sud ale ora ului i care va scoate traficul greu din municipiul nostru.ș ș ș

ca i componen ă a dezvoltării economice am propus pregătirea unui proiect pentru înfiin areaș ț ț
unui Parc logistic finan at  pe Programul Opara ional Regional, perioada de alocare 2014-2020. Suntemț ț
mul umi i  i de începerea procedurilor pentru Monumentul Unirii.ț ț ș

Salutăm deschiderea la dialog a tuturor celor care doresc  să sus ină dezvoltarea municipiuluiț
Alba-Iulia i au votat  acest proiect. Vă mul umesc.”ș ț

Mircea Hava: ”Ce vreau să vă spun. i eu salut ceea ce a i făcut dumneavoastră grupul PNL. NuȘ ț
mai discutăm de USL că nu e problema mea. i mă bucur foarte mult, chiar dacă a fost un pic mai greu s-Ș
a în eles că nu vrem să ne batem joc de ora  i că este bine să discutăm. Pentru că atunci când sunt maiț ș ș
multe capete cred că discutăm mai bine dacă avem acelea i inten ii. dacă inten ia este să îl omorâm peș ț ț
cineva, atunci discutăm altceva! Dar vreau să vă spun că am avut discu ii cu cei care au dorit să vină laț
discu ii. i am avut discu ii cu domnii pe fiecare punct din buget.  Deci, legat de sporirea cantită ii deț Ș ț ț
balast, a a cum a zis gabi, nu e nici o problemă. Pentru că niciodată la o chestiune din aceasta nu po i săș ț
spui  cât pui, unde pui i ce faci. Mai sunt ni te străzi. O stradă este privată.  Eu nu o să mă duc să mă rogș ș
niciodată, poate să scrie i presa, de cineva i de stradă! i acum vă i spun de ce nu doresc să cedezeș ș Ș ș
strada la Primărie. Au apă, au canal făcut de ei. i strada  este închisă la celălalt  capăt fiind privată. Deci,Ș
ne convine să trăim într-o stradă privată! Nu putem să asfaltăm  o stradă privată că încălcăm legea. Legat
de cealaltă stradă v-am spus că este în desen. O să vedem. Betonată, asfaltată.”

S-a adoptat Hotărârea nr. 27/2014

2. Modificarea i  completarea Anexei  nr.2 a Hotărârii  nr.  212/2013 a Consiliului  local alș
municipiului Alba Iulia.

Se  dă  cuvântul  doamnei  Silvia  Moldovan  care  prezintă  proiectul  de  hotărâre  precum şi
raportul de specialitate. 

Se dă cuvântul d-lui consilier Ioan Bogăţan care prezintă raportul de
avizare din partea Comisiei pentru administrarea domeniului public şi privat, agricultură.
          Ioan Bogăţan: “Comisia a avizat favorabil  acest proiect de hotărâre şi nu avem
obiecţiuni în privinţa adoptării acestuia."

Silvia Moldovan: ”Era vorba de modificarea anexei care prive te bunurile careș
sunt în exploatarea sau gestiunea societă ii Apă Canal i care in de func ionarea sistemuluiț ș ț ț
de alimentare cu apă.”
 Domu a Iulius Viorel: ”Discu ii dacă  sunt? Nu sunt, a adar supun la vot cine este pentru.”ț ț ș
„Fiind supus la vot, proiectul a fost votat cu 19 voturi pentru i o ab inere Raul sebastianș ț

Tudora cu.”ș

S-a adoptat Hotărârea nr. 28/2014

3.  Proiect de hotărâre privind retragere a  dreptului de folosinta a  operatorului  SC APA
CTTA SA  Alba  asupra  imobilului   - Cladire  sediu ,   situat in   B-dul Republicii, nr. 26 ( fost B-dul
Revolutiei,  nr. 70),  Alba Iulia  si  cuprins in contractul  de delegare  a  gestiunii   aprobat  prin
Hotărârea  nr. 100/2008 a Consiliului local al municipiului Alba Iulia.

Se  dă  cuvântul  doamnei  Silvia  Moldovan  care  prezintă  proiectul  de  hotărâre  precum şi
raportul de specialitate. 

Se dă cuvântul d-lui consilier Ioan Bogăţan care prezintă raportul de



avizare din partea Comisiei pentru administrarea domeniului public şi privat, agricultură.
          Ioan Bogăţan: “Comisia a avizat favorabil  acest proiect de hotărâre şi nu avem
obiecţiuni în privinţa adoptării acestuia."
Pocol Dorin: ” i ce facem cu ele?”Ș
Vasile Cri an: ”Nu a fost supus discu iei comisiei că nu am avut materialul.”ș ț
Silvia Moldovan: ”Este vorba despre vechiul sediu al societă ii Apă Canal filiala Alba-Iuliaț

care s-a mutat într-un nou sediu. i acest imobil care este în proprietatea municipiului trebuie săȘ
revină la proprietar cu toată dotarea i ce mai este acolo i noi să-i găsim scop să func ioneze.”ș ș ț

Ple a Gabriel: ”Nu au rămas cu datorii la Primărie?”ș
Silvia Moldovan: ”Nu.”

    Domu a Iulius  Viorel:  ”Discu ii  dacă   mai  sunt?  Nu sunt,  a adar  supun la  vot  cine esteț ț ș
pentru.”

„Fiind supus la vot, proiectul a fost votat cu 19 voturi pentru i o ab inere Vasile Cri an.”ș ț ș

S-a adoptat Hotărârea nr. 29/2014

4. Proiect de hotărârea privind atribuirea denumirii unei străzi.
Se dă cuvântul doamnei Călin Hedviga  care prezintă proiectul de hotărâre precum şi raportul

de specialitate. 
  Se dă cuvântul d-lui consilier  Popa  Pavel care prezintă raportul de avizare din partea Comisiei
Consiliului Local pentru activităţi ştiinţifice, învăţământ, cultură, sănătate, protecţie socială, culte, sport,
agrement, turism şi protecţia copilului.
         Popa Pavel: "Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi nu avem obiecţiuni în privinţa
adoptării acestuia."

Domu a Iulius Viorel: ”Discu ii? Nu sunt, a adar supun la vot. Cine este pentru?”ț ț ș
”Fiind supus la vot, proiectul a fost votat cu 19 voturi pentru i o ab inere Vasile Cri an.”ș ț ș

S-a adoptat Hotărârea nr. 30/2014

Părăse te sala de edin ă domnul viceprimar Paul Voicu.ș ș ț
 

5. Proiect de hotărâre privind    modificarea  “INVENTARULUI – bunurilor  care  apartin
domeniului  public  al  municipiului Alba  Iulia.

Se  dă  cuvântul  doamnei  Silvia  Moldovan  care  prezintă  proiectul  de  hotărâre  precum şi
raportul de specialitate. 

Se dă cuvântul d-lui consilier Ioan Bogăţan care prezintă raportul de
avizare din partea Comisiei pentru administrarea domeniului public şi privat, agricultură.
          Ioan Bogăţan: “Comisia a avizat favorabil  acest proiect de hotărâre şi nu avem
obiecţiuni în privinţa adoptării acestuia."

Silvia  Moldovan:  ”Este  vorba  despre  o  parcelă  care  a  fost  identificată  de
curând în vecinătatea drumului de exploatare care este în continuare la Ana aslan, I. Mincu. iȘ
pe acest amplasament  urmând să amplasăm  noi rezervorul de apă  care se dore te a fi inclusș
în proiectul de extindere  a re elei de apă pe zona de sus a ora ului.”ț ș
    Domu a Iulius Viorel: ”Discu ii dacă  mai sunt? Nu sunt, a adar supun la vot cine esteț ț ș

pentru.”
„Fiind supus la vot, proiectul a fost votat cu 18 voturi pentru i o ab inere Vasile Cri an.”ș ț ș

S-a adoptat Hotărârea nr. 31/2014



II. Diverse
1. Domu a Iulius Viorel:  ț ”Avem raportul de deplasare  nr. 8117/3. 02. 2014 în Fran a  aț

domnului Primar Mircea Hava, a doamnei Călin Hedviga i a domnului Podar Ovidiu.”ș
2. Marcel Jeler: ”Avem două informări de la Prefectură                                     cu nr.

8124/04.  02.  2014  i  nr.  8123/04.  02.  2014.  Două  comunicări  de  la  Prefectură.  Au  venit  aziș
diminea ă.  Nu tiu dacă a i  avut timp să le citi i.  Ele ne reamintesc temeiul  legal al  unor acte,ț ș ț ț
hotărâri  de guvern,  al  unor legi  în  baza cărora noi  comunicăm hotărârile,  anun ăm edin ele  deț ș ț
consiliu, modul în care transmitem dispozi iile i diverse alte probleme de gospodărie internă. Suntț ș
chestiuni care privesc partea executivă i care se derulează oricum.”ș

Domu a  Iulius  Viorel:  ”Alte  discu ii  dacă  mai  sunt?  Nu  sunt  a adar  declar  edin aț ț ș ș ț
extraordinară închisă.”

Alba Iulia, 24 ianuarie 2014

      PREŞEDINTELE ŞEDINŢEI,                                                SECRETAR
                         Consilier                                                          Marcel Jeler
                 Domu a Iulius Viorelț


